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Att bevara och utveckla Årsta golf på Årstafältet 
– motion (C) 

Remissvar 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

1. Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på 

remissen.  

2. Nämnden avstyrker motionen. 

 

 

   

Leif Kananen  Ulrika Klemets 

T.f. Stadsdelsdirektör  Ekonomichef 

   

 

Sammanfattning 

Karin Ernlund (C), Christina Linderholm (C) och Stina Bengtsson 

(C) har inkommit med en motion om att bevara och utveckla Årsta 

Golf på Årstafältet. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har fått 

motionen på remiss. 

 

Motionärerna yrkar på att kommunfullmäktige uppdrar åt 

exploateringsnämnden och stadsbyggnadsnämnden att presentera en 

lösning där Årsta Golf finns kvar och kan verka i samklang med den 

planerade bebyggelsen och den nya parken på Årstafältet. 

 

Förvaltningen stöder inte förslaget  att bevara Årsta Golf på 

Årstafältet med anledning av den planläggning av fältet som redan 

genomförts. Förvaltningen bedömer att en golfanläggning saknar 

stöd i gällande detaljplan och är därför tveksam till att anläggningen 

flyttas till en plats i den nya parken. Förvaltningen anser att en 

golfanläggning kräver alltför stora ytor för att kunna inrymmas 

inom det nya Årstafältets park.  

Förvaltningen är dock positiv till att en anläggning som Årsta Golf 

finns inom stadsdelen och är angelägen om att en ny mer passande 

plats går att hitta för verksamheten. 
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Ärendets beredning 

Ärendet har beretts lokal- och stadsmiljöenheten på 

ekonomiavdelningen. 

Bakgrund 

Karin Ernlund (C), Christina Linderholm (C) och Stina Bengtsson 

(C) har inkommit med en motion om att bevara och utveckla Årsta 

Golf på Årstafältet. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har fått 

motionen på remiss. 

Ärendet 

Med anledning av att Årstafältet planeras och bebyggs ändras även 

dess karaktär av att vara ett öppet fält till att bli en stadspark 

omgärdad av tät bebyggelse. Årsta Golf avvecklas i sitt nuvarande 

läge och planeras inte få någon ny plats i den nya parken. 

Motionärerna önskar att det inom ramen för den nya strukturen går 

att hitta en yta för Årsta Golf att även i framtiden kunna ligga kvar 

på Årstafältet. 

 

I den nyligen lagakraftvunna detaljplanen för parken finns inget 

stöd för en golfanläggning och det fanns inte heller under  

programarbetet för Årstafältet några idéer  om att bevara 

golfanläggningen. Istället planerades parken i syfte att ha ett tydligt 

samspel med den omkringliggande bebyggelsen och med i stora 

drag två huvudsakliga funktioner.  

 

Dels ska en bebyggelsenära parkbrygga anläggas som ett stråk 

mellan öppen parkmark och täta bostadskvarter. Parkbryggan 

planeras för spontanvistelse och -idrott av olika slag och är en 

hårdgjord anläggning för specifika ändamål men även för allmänt 

och spontant bruk. Parkytan bortom aktivitetsbryggan är öppen, 

vidsträckt och i hög grad oplanerad i syfte att fungera som spontan 

vistelseplats för många olika typer av aktiviteter och målgrupper. 

Dess öppna karaktär ger möjlighet till aktiviteter av olika slag med 

olika krav och behov av yta. Aktiviteterna kan skifta över dygnets 

timmar och över årstiderna. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 

Förvaltningen stöder inte förslget att bevara Årsta Golf på 

Årstafältet med anledning av den planläggning av fältet som redan 

har genomförts. Förvaltningen bedömer att en golfanläggning 

saknar stöd i gällande detaljplan och är därför tveksam till att 

anläggningen flyttas till en plats i den nya parken. Förvaltningen 
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anser att en golfanläggning kräver alltför stora ytor för att kunna 

inrymmas inom det nya Årstafältets park Förvaltningen bedömer att 

den stadsutveckling som kommer att genomföras på fältet och i 

omkringliggande Årsta, Östberga och Enskede är av sådan 

omfattning att nya Årstafältet behöver ha en stor areal för att täcka 

det kommande behovet av parkytor för vistelse, spontanidrott och 

lek. Förvaltningen vill kopplat till detta poängtera att många av de 

nya förskolorna som planeras inom Årstafältets bebyggelseetapper 

kommer att få mycket små gårdar och att ett argument för detta är 

att förskolebarnen har en mycket stor allmän park i sin absoluta 

närhet att nyttja. Förvaltningen bedömer att detta i sin tur kräver att 

den nya parken på Årstafältet förblir så stor som planerat utan 

särskilda inhägnade funktionsytor som kräver medlemskap, 

förkunskap eller annat tillträde. 

 

Förvaltningen vill därutöver poängtera att frågan om Årstafältets 

innehåll utretts under översiktsplaneprocessen samt i 

programarbetet för Årstafältet. Dessa utredningar ligger till grund 

för detaljplanen för Årstafältets nya park och ger en tydligt och 

enhetlig bild av vilka syften som parken ska fylla. Förvaltningen 

ställer sig bakom dessa ställningstaganden. 

 

Förvaltningen är dock positiv till att en anläggning som Årsta Golf 

finns inom stadsdelen och är angelägen om att en ny mer passande 

plats går att hitta för verksamheten. 

Bilaga 

Motion om att bevara och utveckla Årsta Golf på Årstafältet 


